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Plenarna sednica br. 02-09/05 

Priština, 6. i 7. jul 2005. godine 

Zgrada Skupštine, sala plenarnih sednica 
 

 

Z A P I S N I K 

 

Sednicom je predsedavao Nexhat Daci, predsednik Skupštine, a pomagao ga je Gazmend 

Muhaxheri, člana Predsedništva. 

 

Predsednik  je otvorio sednicu i  konstatovao da sednici prisutvuje  91. poslanik. 

 

Predsedništvo je   predložilo Skupštini  sledeći  

 

 

                                                       DNEVNI    RED 
 

1. Razmatranje ekonomskog stanja na Kosovu  

2. Razmatranje preporuka o problemima penzionera na Kosovu 

 

 

Na početku sednice, presednik je predložio da se dnevnom redu doda još jedna tačka i to 

- usvajanje rezolucije u znak sečanja na desetogodišnjicu masakra u Srebrenici , što je 

Skupština i prihvatila. 

 

1. Razmatranje ekonomskog stanja u zemlji  

 

Premijer Kosova, Bajram Kosumi, govorio je stanju u kojoj se trenutno nalazi privreda 

zemlje, kao i o aktivnostima Vlade Kosova  za: makroekonomski razvoj zemlje; izradu 

zakonodavstva za uređivanje ekonomske oblasti; strategije o ekonomskom razvoju; 

prostornog plana Kosova; privatizaciju; finansije i investicije; trgovinu; poljoprivredu; 

transport; rad i socijalna pitanja ; povratak i slobodu kretanja; zdravstvo i problem 

nezaposlenosti.  
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Zahvaljujući aktivnosti koje Vlada vodi u gore navedenim oblastima, naglasio je 

premijer, Kosovo sa uspehom prelazi sa faze obnove na fazu održivog ekonomskog 

razvoja. Izlaganje premijera priložena je uz transkript. 

 

Šef Četvrtog stuba UNMIK-a g. Joakim Ryker, u svojoj diskusiji je govorio o izazovima 

u vezi sa preobražajem privrede iz prethodnog sistema na tržišnu privredu; o ispunjenju 

standarda; problemima nezaposlenosti; debalansu između uvoza i izvoza; o privatizaciji – 

do kraja ove godine privatizovaće se oko 90% društvenih preduzeća; stranim 

investicijama; korišćenju kredita međunarodnih banaka; fiskalnim ograničenjima kao i o 

planu za razvoj Kosova. Kosovo će imati održivu privredu koja će se oslanjati na svojim 

prednostima koje su kompatibilne sa zemljama regiona i koja će se integrisati na 

regionalnom tržečtu prema evropskim standardima. Potpuna diskusija g, Rykera 

priložena je uz transkript. 

 

Presednik je pozvao predlagača ove tačke da podnese obrazloženje pred poslanicima 

Skupštine. 

 

Veton Suroi je, u ime ORA, govorio o problemima koji opterećuju privredu naše zemlje, 

naglašavajući da je Kosovo u poslednje tri godine beležilo  ekonomsku stagnaciju, dok je 

trenutno prisutno i degradacija; povećanje broja nezaposlenih; problemi u vezi sa 

privatizacijom- deindustrializacija zemlje kao i blokiranje sredstava privatizovanih 

preduzeća; sve veći broj zahteva za dobijanje kredita; nedostatak zaštite za 

poljoprivredne proizvode; debalans između uvoza i izvoza i loše menadžiranje javnim  

novcem i dr. 

Svi ekonomski indikatori pokazuju, dodao je Suroi, da Vlada Kosova nema viziju za 

ekonomski razvoj zemlje. 

Svoja mišljenja, primedbe i sugestije u vezi sa ekonomskim stanjem u zemlji izneli su i 

sledeći poslanici: Alush Gashi, Jakup Krasniqi, Gjylnaze Sylaj, Mahir Jakxhilar, Bajram 

Rexhepi, Naser Osmani, Haki Shatri, Gani Koci, Behxhet Brajshori, Naim Maloku, 

Nekibe Kelmendi, Fatmir Rexhepi, Fahmi Mujota, Teutë Sahatçia, Xhavit Haliti, 

Mazllum Kumnova, Gjergj Dedaj, Xhezair Murati, Xhevdet Neziri, Safete Hadërgjonaj, 

Ramadan Kelmendi, Brikenda Kryeziu, Afrim Azuralxhiu, Sevdije Halimi, Berat Luzha, 

Ylber Hysa, Bajrush Xhemajli, Demir Lima, Nazim Jashari, Flora Brovina, Fadil Geci, 

Besa Gaxheri, Ymer Halimi, Hatixhe Hoxha, Fatmire Kollëaku, Zylfije Hundozi, Nagip 

Zekolli, Xhevat Bislimi, Gazmend Muhaxheri, Ferid Agani, Sala Berisha, Hajredin Kuçi, 

Sanije Alijaj i Nexhat Regja, vidi priložene diskusije koje su date uz transkript. 

 

2. Razmatranje preporuka o pitanjima penzionera na Kosovu 

 

Presednik je obavestio poslanike da je primio predstavnike  Udruženja penzionera sa 

kojima je razgovarao o problemu njihovih penzija. 

 

Fatmire Kolčaku, presednica Komisije za rad , socijalna pitanja i zdravstvo podnela je 

preporuke i predloge ove komisije u vezi sa problemom penzija. 

 

Presednik je otvorio raspravu u vezi sa ovom tačkom dnevnog reda. 



Svoja mišljenja, primedbe i sugestije u vezi pitanja penzionera izneli su i sledeći 

poslanici: Naim Jerliu, Gjylnaze Syla, Zahrije Isufi, Teutë Sahatčiu, Xhezair Murati, 

Naser Osmani , Flora Brovina, Sabri Hamiti i Nazim Jashari, koji su priloženi uz 

transkript. 

Nakon ovih diskusija predsednik je stavio na glasanje preporuke komisije u vezi sa 

pitanjima penzionera. Rezultat glasanja bio sledeći: 

 

  Za............. 76; 

  Protiv........  0; 

  Uzdržanih.. 0. 

 

Predsednik je konstatovao da je Skupština Kosova usvojila, jednoglasno, sledeće   

 

 

P R E P O R U K E 

 

1. Zadužuje se Vlada Kosova da izradi Nacrt zakona o penzionom osiguranju. Ovim 

zakonom obuhvatiće se i sistem koji primenjuje Kosovski trust za penzije i 

penziona šema koju menadžira Ministarstvo za rad i socijalna pitanja. 

2. Ministarstvo za rad i socijalna pitanja treba da preduzme konkretne mere za 

reformu penzione šeme, kako bi od nje profitirala lica koja su uplaćivala doprinos 

u Penzionom fondu Kosova, a da istovremeno trenutni korisnici ove šeme ne 

ostanu bez benificija, već da se uključe u pomoćnu socijalnu šemu ovog 

Ministarstva. 

3. Vlada Kosova treba da sarađuje sa UNMIK-om, da se prilikom pregovora sa 

Vladom Srbije pod hitno uključi u agendu razgovora i pitanje penzionog fonda 

koji je Vlada Srbije prisvojila.  

4. Vlada Kosova treba da razmotri mogućnost povećanja penzija licima koja su 

uplaćivala doprinos u ranijem penzionom fondu. 

5. Da Vlada Kosova izdvoji dodatna sredstva iz Konsolidovanog budžeta Kosova za 

fond penzija po osnovu rada (pune penzije) i invalida rada u iznosu od (1) milion 

evra mesečno, odnosno šest (6) miliona evra za drugo šestomesećje 2005. godine. 

 

 

3. Usvajanje Rezolucije u znak sečanja na desetogodišnjicu masakra u Srebrenici 

 

Poslanik Shpresa Murati je, u ime Komisije za pravosudna pitanja, zakonodvstvo i 

Ustavni okvir... pročitala je tekst ove Rezolucije. 

 

Poslanici Skupštine Kosova usvojili su, jednoglasno, sledeću 

 

 

 

 

 

 



R E Z O L U C I J A 

 

1. Skupština Kosova pridružuje se širokoj međunarodnoj osudi genocidne politike, 

koja je deset godina ranije vođena u Sebrenici i širom Bosne i Hercegovine, kao i 

u zemljama u okruženju; 

2. Poslanici Skupštine Kosova, kao i svi građani Kosova, saosećaju sa bolom ostalih 

građana u Sebrenici i Bosni i Hercegovini, izrađavajući duboko popštovanje 

prema  žrtvama, kao što to takvu bol osećaju i sami tamošnji građani za sudbinu 

na desetine hiljada ubijenih i masakriranih na Kosovu i na hiljade drugih otetih i 

nestalih bez straga; 

3. Skupština Kosova zalaže se za adekvatno tretiranje žrtava genocida, poštovanje i 

stalno sećanje  na njih kao i za zaslužnu kompenzaciju oštećenih porodica 

masakrom u Sebrenici i u svim drugim sličnim masakrama; 

4. Skupština Kosova zalaže se za energično i efikasno funksionisanje međunarodne 

pravde i za meritorne kazne protiv autora i nalogodavaca za zločine genocida, a 

pre svega, protiv Srpske države i kreatora sistematske politike institucionalizacije 

dominacije nad drugim narodima i njihovo etničko istrebljenje; 

5. Skupština Kosova zahteva od parlamentaraca i od svih demokratskih miroljubivih 

snaga u Srbiji da se jasno i bez ekuivoka ograde od samoubilačke genocidne 

politike i odlučno i konstruktivno pridruživanje zajedničkim naporima za 

pravedno, održivo i demokratsko rešavanje nerešenih pitanja, otklanjanje uzroka 

koji su doveli do sukoba, onemogućavanje politike koja izaziva tragedije poput 

one u Sebrenici kao i stvaranje perspektive za mir, stabilnost, progres i 

dobrosusedsku saradnju za sve narode u regionu. 

 

Predsednik je zaključio sednicu u 12,15. 

 

 

Pripremio 

Sektor za plenarna i proceduralna pitanja 

 

                                                                                                       Predsednik Skupštine 

         Akademik Nexhat Daci 

           _______________ 


